
 

 

Til Folketinget – Skatteudvalget 

 

Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 367 af 28. april 2017 (alm. del). Spørgsmålet er stil-

let efter ønske fra Jesper Petersen (S). 

 

 

Karsten Lauritzen 

/ Lene Skov Henningsen 
  

24. maj 2017 
J.nr. 2017 - 2972 
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Spørgsmål 

Vil ministeren redegøre for, hvorvidt registreringsafgiftsloven fungerer efter hensigten, 

efter det er kommet frem, at leasingselskaber med loven i hånden i stigende grad betaler 

meget lidt eller slet ingenting i registreringsafgift, jf. artiklen ”En lap på loven om billea-
sing blev måske til et skattehul” bragt i Jyllands-Posten den 11. april? 

 

Svar 

Reglerne om forholdsmæssig registreringsafgift skal sikre lige afgiftsvilkår for danske og 

udenlandske leasingselskaber på det danske marked i overensstemmelse med EU-retten. 

Det har aldrig været intentionen, at reglerne skal indebære, at nogle biler kan køre afgifts-

frit i Danmark. Jeg har derfor sat Skatteministeriet i gang med at undersøge, om reglerne 

er tilstrækkeligt robuste. 

 

Jeg henviser i øvrigt til mit svar på spørgsmål nr. 362. 

 

 


